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§ 1 

Justering och närvaro 

Ledamoten Hans-Erik Kristersson utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske onsdagen den 9 december. 

 

§ 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2015-11-12 

justerats den 13 november. 

 

§ 3  

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2015-11-10 

2. Tvärpolitiska gruppen, protokoll 2015-11-25 

 

§ 4 

Sammanträdestider för rådet 2016 

Stadsdelsnämnden har fastställt sina sammanträdesdagar för 

2016.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet brukar sammanträda en vecka före nämnden och beslöt 

att fastställa sammanträdestider enligt följande, som regel 

torsdagar kl. 13.30. 

 

28 januari  25 augusti 

22 mars, tisdag  15 september 

21 april  13 oktober 

12 maj  10 november 

9 juni  8 december 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-12-17, § 5-12 

 
§ 5 

Anmälan av medborgarförslag om grusade 

promenadvägar 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-11-05 inkommit ett 

medborgarförslag enligt följande. 
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”Jag föreslår att stadsdelen grusar en promenad- och 

joggingväg parallellt med upplysta och asfalterade gångvägar 

i Långbro park. Asfalterade gångvägar och trottoarer är inget 

bra alternativ, då dessa sliter onödigt på kroppen med risk för 

inflammationer och skador över tid. Jag med flertalet kvinnor 

som vill motionera enkelt behöver också kunna göra detta i 

en trygg miljö, där t.ex. elljusspåret i Älvsjöskogen känns för 

osäkert, åtminstone under dygnets mörka timmar. Därför vore 

det både enkelt och billigt att göra grusgångar bredvid 

befintlig belysning i parker och vid större vägar.”  

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår nämnden besluta att 

medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för 

beredning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-11-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Svar på medborgarförslag om gångramp mellan 

Pjäxvägen och Klackvägen i Solberga 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om att anlägga en 

serpentinformad parkväg mellan Pjäxvägen och Klackvägen i 

Solberga. Syftet är att göra förbindelsen tillgänglig för dem 

som inte kan gå i de trappor som finns där idag.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning anser att frågor om tillgänglighet 

är viktiga i stadsdelsområdets parker, och har genomfört och 

planerar flera olika åtgärder. Förvaltningen anser dock att 

kostnaden för denna åtgärd är för hög i förhållande till hur 

många personer som får nytta av den. Förvaltningen vill 

istället satsa på bland annat fler bänkar med armstöd utmed 

parkvägar och i parker. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-11-24. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet, men skulle önska att 

stadsdelen inte helt hade avfärdat förslaget. Det finns ett 

behov av en god tillgänglighet redan idag vilket bör beaktas i 

samband med nybyggnation som är på gång i området.  
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§ 7 

Verksamhetsplan och budget 2016 

Älvsjö växer, staden planerar för fler bostäder, arbetsplatser, 

förskolor och gruppbostäder. Detta innebär att antalet 

älvsjöbor kommer att öka under de närmaste åren. De 

snabbast växande åldersgrupperna är främst barn och 

ungdomar i åldern 6 - 24 år och äldre i åldern 65 - 79 år. 

Stadsdelsnämndens verksamheter måste därmed kontinuerligt 

utvecklas för att motsvara behovet av insatser i förhållande 

till befolkningen. 

 

Stadsdelsnämnden ansvarar för äldreomsorg, kommunal 

förskola, fritidsverksamhet för barn och ungdomar, stöd och 

service till personer med funktionsnedsättning inklusive 

socialpsykiatri, individ- och familjeomsorg samt ekonomiskt 

bistånd. Vidare ansvarar nämnden för lokala stadsmiljöfrågor 

liksom skötsel av parker och investeringar i parker, viss 

kulturverksamhet, konsumentvägledning, budgetrådgivning, 

skuldsanering och vissa arbetsmarknadsåtgärder. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd har tilldelats sammanlagt 571,6 mnkr 

i nettobudget 2016 för verksamheterna, vilket är en 

nettoökning på 1,5 %. Nettoökningen är procentuellt låg i 

jämförelse med tidigare år. Det är främst de socioekonomiska 

faktorerna som ger mindre medel till Älvsjö stadsdelsnämnd. 

Insatserna inom verksamhetsområdena äldreomsorg, 

funktionsnedsättning och individ- och familjeomsorg ökar i 

takt med den växande befolkningen. Det, tillsammans med 

förväntade pris- och löneökningar, innebär att nämnden 

måste göra kostnadseffektiviseringar. Under 2016 blir det 

nödvändigt att prioritera kärnverksamheterna och verksamhet 

som är lagstadgad för att uppnå en ekonomi i balans. 

 

Nämndens verksamhetsplan tar sin utgångspunkt i 

kommunfullmäktiges budget för 2016. I verksamhetsplanen 

beskrivs de resultat och aktiviteter som stadsdelsnämnden 

förväntar sig ska uppnås eller genomföras under 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande. 

 

Pensionärsrådet 

Eva Frykler informerade i ärendet med särskild inriktning på 

äldre, funktionsnedsatta och demokratifrågor. Presentationen 

kommer att delges rådet.  
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§ 8 

Val till pensionärsråd 2016 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ 

med uppgift att bereda pensionärerna inom området 

inflytande och insyn i allmänna frågor som rör äldres 

levnadsförhållanden. Rådet skall enligt instruktion bestå av 

fem ledamöter och fem ersättare och utses inför varje år av 

stadsdelsnämnden efter nominering av 

pensionärsorganisationerna.  

 

Instruktion för stadsdelsnämndernas pensionärsråd har 

fastställts av kommunfullmäktige 2004-12-06. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att utse 

ledamöter och ersättare till pensionärsrådet enligt upprättat 

förslag. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-11-25. 

 

Förvaltningen föreslår följande ledamöter och ersättare att 

ingå i rådet: 

 

Ledamöter 

Christer Bentzer SPF Brännkyrka 

Britt Petersson  SPF Brännkyrka 

Inger Stenelo  PRO, Solberga-Brännkyrka 

Ingrid Uddén  PRO, Älvsjö Herrängen 

vakant  PRO  

 

Ersättare 

Evy Johansson  SPF Brännkyrka 

Lillemor Tholander SPF Brännkyrka 

Barbro Ehnvall  PRO, Solberga-Brännkyrka 

Vakant  PRO 

Marianne Lindqvist  SPRF avd 13 Stockholm  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet.  

 
§ 9 

Uppföljning av Älvsjö servicehus 

Älvsjö servicehus drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. 

Under våren 2015 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av servicehuset.  
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Förvaltningen har sammantaget i verksamhetsuppföljningen 

gjort bedömningen att Älvsjö servicehus följer kraven i 

eventuella avtal, lagar och föreskrifter och har därigenom de 

förutsättningar som krävs för en god och säker verksamhet. 

Vid uppföljningen identifierades även utvecklingsmöjligheter 

gällande dels verksamhetens ledningssystem och dels 

dokumentationen utifrån bestämmelser i socialtjänstlagen 

samt utifrån bestämmelser i hälso- och sjukvårdslagen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-10-29. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 10 

Uppföljning av Solberga vård- och omsorgsboende, 

korttidsvård och dagverksamhet 

Solberga vård- och omsorgsboende, korttidsvård och 

dagverksamhet drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. 

Under hösten 2015 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av boendet, korttidsvården och 

dagverksamheten.  

 

Uppföljningen visar att Solberga vård- och omsorgsboende, 

korttidsvård och dagverksamhet överlag ger en god omsorg 

och hälso- och sjukvård för personer med demenssjukdom.  

 

Vid uppföljningen framkom vissa brister inom några 

områden som framför allt rör verksamhetens ledningssystem 

för systematiskt kvalitetsarbete. Att bristerna åtgärdats 

kommer att följas upp vid verksamhetsuppföljningen 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-10-26. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet.  

 
§ 11 

Verksamhetschef enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen vid 

Solberga vård- och omsorgsboende 

Enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen ska det finnas en 

person, verksamhetschef som ansvarar för verksamhet där det 

bedrivs hälso- och sjukvård.  
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden utser Beata 

Torgersson till verksamhetschef för hälso- och sjukvården vid 

Solberga vård- och omsorgsboende. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-11-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 12 

Remiss av motion (M) om stadsodling på tak och fasader 

Remissen består av en motion från Anna König Jerlmyr (M) 

som föreslår att stadsbyggnadsnämnden upprättar ett 

strategiskt dokument för möjlighet till stadsodling på stadens 

befintliga och tillkommande tak och fasader. Syftet är att 

skapa mer grönska och platser för umgänge i staden. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till stadsodling och i en tät 

stadsmiljö kan tak och fasader bli aktuella för detta. 

Samtidigt vill förvaltningen betona att aktiviteter på enskilda 

fastigheters tak inte kan ersätta de allmänt tillgängliga 

mötesplatser som parker och andra offentliga platser utgör. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-11-25. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 13 

Övriga frågor 

Möte Tryggt Älvsjö och trygghetsvandring 

Möte med gruppen Tryggt Älvsjö genomfördes den 19 

november och trygghetsvandring den 7 december. Vid båda 

tillfällen deltog Britt Petersson och Inger Stenelo från 

pensionärsrådet. Britt berättade om mötena. Anteckningar 

från förvaltningen kommer att delges rådet senare. 

 

Lerkrogsparken 

Lerkrogsparken ska rustas upp och förvaltningen bjuder in till 

dialog med älvsjöborna. Rådet har fått inbjudan till dialog 
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som genomförs i Älvsjö centrum den 13 december. 

Synpunkter kan också framföras direkt till förvaltningen.  

 

PRO-möte med pensionärsråd och stadsledning 

Ingrid Uddén informerade om ett möte den 20 november som 

PRO tagit initiativ till, till vilket pensionärsråd och 

stadsledning inbjudits. Det finns behov av en ökad kontakt 

med de förtroendevalda och med det centrala 

pensionärsrådet. Pensionärsorganisationerna bör kunna ha 

nytta och glädje av en utökad kontakt med varandra.  

Äldreperspektivet behöver finnas med i stadens 

boendeplanering. Man fick veta att gångbanor ska prioriteras 

för snöröjning samt att fria broddar kommer att delas ut till 

personer över 75 år i staden. 

 

Flyktingbarn med permanent uppehållstillstånd 

Stadsdelen har ett boende för ensamkommande flyktingbarn 

med permanent uppehållstillstånd (PUT) i servicehuset. 

Rådet kommer i början på nästa år få en rapport om hur 

boendet fungerar. 

 

Skrivelse om pensionärsaktiviteter 

En medborgare i Älvsjö har tillskrivit ordföranden med en 

önskan om ökade pensionärsaktiviteter i stadsdelen och 

hänvisar till bl.a. det programutbud som finns i Farsta. Brev 

och svarsbrev redovisades för rådet.  

 

Älvsjö servicehus förtroenderådsmöte samt samverkansmöte 

med landstinget 

Britt Petersson och Marianne Lindqvist berättade om  

förtroenderådsmöte i Älvsjö servicehus den 17 november 

samt samverkansmöte med landstinget den 20 november som 

de deltagit i. Anteckningar kommer senare. 

 

Avtackning och god jul 

Ordföranden tackade av Anders Friis och Hans-Erik 

Kristersson som inte kommer vara kvar i rådet nästa år. Rådet 

önskade varandra en god jul och ett gott nytt år. 

 


